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Vážanským občanům 
bychom touto cestou 

rádi popřáli nejen 
požehnané vánoční 

svátky, klid a pohodu, 
ale také radostného 

Silvestra,  
zdraví  a štěstí  

v roce 2015. 
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Slovo starosty  

Vážení spoluobčané, 

jsem velmi ráda, že Vás mohu pozdravit prostřednictvím našeho obecního zpravodaje. Na tomto místě bych 
měla shrnout, co se v naší obci událo za uplynulý rok 2014. 

Patrně největší událostí pro všechny obyvatele Vážan, je změna ve složení obecního zastupitelstva, které 
vzešlo z říjnových komunálních voleb, potažmo pak i změna ve vedení obce. 

Chtěla bych poděkovat odstupujícím panu starostovi Františku Drobilovi a místostarostovi Antonínu 
Měšťánkovi, kteří po čtyři funkční období obětavě vedli naši obec k tomu, aby vzkvétala a nám všem se tady 
žilo dobře. Ve funkcích strávili oba kus svého života a domnívám se, že ve všem, co pro Vážany udělali, 
zanechali i kus sebe sama. 

Určitě si mnozí z Vás všimli, že do majetku obce byl pořízen malotraktor s návěsem a sekačkou na trávu. 
Tento pracovní stroj nachází mnohostranné využití při údržbě veřejných prostranství, ale i při opravách 
obecního majetku. Jeho služby budou moci výhodně využívat i naši občané. 

Ve sportovním areálu byla provedena rekonstrukce zázemí pro fotbalový oddíl – kabin, kde z 
opotřebovaných nedůstojných prostor byly vybudovány hezké a funkční šatny, jak pro domácí a hostující 
fotbalový tým, tak i pro rozhodčí. Vaší pozornosti určitě neunikl ani nový chodník spojující kabiny s bufetem. 

Jednotka sboru dobrovolných hasičů byla posílena o novější techniku v podobě požárního vozidla AVIA. V 
průběhu příštího roku by mělo být doplněno nezbytné vybavení, potřebné k plnění úkolů zásahové jednotky. 
Toto vybavení by mělo financováno za pomoci HZS Zlínského kraje. 

Nadále se bude pokračovat v realizaci započatých projektů, které nové zastupitelstvo převzalo. Jedná se o 
dokončení rekonstrukce „zahrádkářského domku“, který bude sloužit jako zázemí pro obecní techniku. 

Dalším projektem, který se nachází ve stadiu rozpracovanosti, je obnova a revitalizace jabloňového sadu v 
Loučkách. Na tento projekt je požádáno o dotaci ze Státního fondu životního prostředí a měla by se naplno 
rozjet na jaře roku 2015. 

V budoucnu bych určitě chtěla pokračovat v podpoře tradičních akcí konaných ve Vážanech, ať už je to 
sečení trávy v Loučkách, Ukončení prázdnin na srubu či Slováckých hodů s právem. Právě tyto akce 
přispívají k typickému obrazu obce, který bych chtěla zachovat a dále rozvíjet. 

Jistě má každý z Vás na dění v obci svůj názor či připomínku. Uvítám jakékoliv konkrétní podněty a návrhy, 
o kterých s Vámi budu ráda diskutovat, o to raději jestliže přispějí ke zlepšení stavu v obci a budou přínosem 
v jakékoliv oblasti. 

Závěrem bych Vám všem ráda popřála klidné Vánoce, mír a rodinnou pohodu u vánočního stromečku, 
bohatou nadílku a do nového roku 2015 hodně zdraví, životního optimismu a také trochu štěstí. 

Markéta Pavlíčková 

   
Z akcí obecního úřadu: Lampionový průvod, Sečení Louček, Zpívání u Vánočního stromu
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Výsledky voleb do senátu a obecního zastupitelstva  

Komunální volby 

strana 
Kandidát 

Počet 
hlasů 

Pořadí 

zvolení 

  poř. 
příjmení, jméno, tituly abs. v % 

/náhradníka 

  číslo   

TJ 1 Soustružník Milan Ing. 52 11,2 1 

TJ 2 Mudrák Miroslav Ing. 94 20,3 1 

TJ 3 Kolář Martin 54 11,6 2 

TJ 4 Pavlíček Michal 68 14,7 2 

TJ 5 Vaculík Antonín Ing. 39 8,4 3 

TJ 6 Neuberger Libor 28 6,03 4 

TJ 7 Pavlíček Marek 37 7,97 5 

TJ 8 Uhlířová Jana Ing. 56 12,1 6 

TJ 9 Hlaváček Michal 36 7,75 7 

SDH 1 Brzica František 70 15,8 2 

SDH 2 Šťastný Antonín Ing. 94 21,3 1 

SDH 3 Vaculíková Dagmar 61 13,8 1 

SDH 4 Možíš Lukáš 47 10,6 3 

SDH 5 Měšťánek Antonín 59 13,3 2 

SDH 6 Soják Kliment 23 5,2 4 

SDH 7 Hyžák Jan 27 6,1 5 

SDH 8 Žampachová Lenka 22 4,97 6 

SDH 9 Polášek Karel 39 8,82 7 

NOV 1 Schottl Teodor 73 16,6 2 

NOV 2 Bartoš Stanislav 76 17,3 1 

NOV 3 Nevařil Radek 62 14,1 1 

NOV 4 Kaštánek David 19 4,31 3 

NOV 5 Bartoš František Bc. 62 14,1 2 

NOV 6 Hlaváček Vladimír Ing. MBA 52 11,8 4 

NOV 7 Košťálek Kamil 31 7,04 5 

NOV 8 Lakosilová Jana 29 6,59 6 

NOV 9 Tesař Miloslav 36 8,18 7 

ČSZ 1 Drobil František 66 12,3 2 

ČSZ 2 Langer Rostislav Ing. 92 17,2 2 

ČSZ 3 Šoc Roman MUDr. 105 19,6 1 

ČSZ 4 Čechal Pavel Ing. 71 13,2 1 

ČSZ 5 Pavlíčková Markéta 75 14 3 

ČSZ 6 Brzica Zdeněk 18 3,35 3 

ČSZ 7 Jordán Jan 32 5,97 4 

ČSZ 8 Drobil Petr 24 4,47 5 

ČSZ 9 Bilík Petr 53 9,88 6 

Tučně zobrazeni  kandidáti se stali zastupiteli obce. Post starosty obce získala Markéta Pavlíčková, 
zástupcem se stal Ing.Miroslav Mudrák. 
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Senátní volby 

Kandidát 
Volební 
strana Po čty hlas ů % hlasů 

číslo  Příjmení, jméno, tituly   1. kolo  2. kolo  1. kolo 2. kolo 
              

1 Botek Pavel Ing. KDU-ČSL 37 53 19,17 53 

2 Galuška Luděk doc. PhDr. CSc. NK 16 - 8,29 - 

3 Pijáček Jan ODS 13 - 6,73 - 

4 Hučík Václav NK 1 - 0,51 - 

5 Doupovcová Hana Ing. ČSSD 11 - 5,69 - 

6 Mařák Ivan Ing. KSČM 13 - 6,73 - 

7 Botek Zdeněk doc. RNDr. ANO 2011 41 - 21,24 - 

8 Valenta Ivo SsČR 53 47 27,46 47 

9 Alagia Alessandro VIZE 7 - 3,62 - 

10 Mikula Stanislav Ing. MDS+ZH 1 - 0,51 - 

Kandidáti kteří postoupily do 2. kola – Ing. P.Botek a I.Valenta. Senátorem za náš obvod se stal Ivo Valenta. 

 

Takoví jsme byli  
 
Pro dnešní archívní snímek jsme sáhli do 19.června roku 1982, kdy měli na Kulturním domě ve Vážanech 
sraz rodáci  z naší obce narození v roce 1912. Sedlcký oděv žen, byl tehdy ještě naprosto běžnou a 
každodenní realitou.  
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TJ Slovácko Vážany  - Fotbalový oddíl      

 

Pokud bych měl bilancovat uplynulý rok 2014 z hlediska činnosti oddílu kopané naší TJ tak bych ho asi 
nejlépe charakterizoval jako velmi rozporuplný. Po sportovní stránce se totiž jednalo o jeden z nejhorších 
roků, co pamatuji, na druhou stranu se nám velmi daří v oblasti investiční a organizační. 

Řídicí orgán naší TJ Slovácko Vážany tj. výkonný výbor se i v letošním roce scházel k jednáním v intervalu 
cca 1x za 2 měsíce. Pozitivním faktem byla pravidelně vysoká téměř vždy 100% účast členů výkonného 
výboru. Mimo tyto schůzky jednal nepravidelně také statutární orgán TJ - představenstvo, které 
projednávalo zejména ekonomické a strategické otázky. 

Jak jsem naznačil v úvodu, tentokrát se mi bohužel bude velmi těžce psát o sportovních výsledcích oddílu 
kopané, které byly stručně řečeno tragické. Proto, ať čtenář omluví, ale snad pochopí, že z toho důvodu 
budu letos o stručnější než v létech předchozích. Na druhou stranu jsem během roku získal bohatou 
fotogalerii z činnosti fotbalového oddílu v roce 2014, o kterou bych se s vámi rád podělil. 

Ještě je jedna věc, která se mi zvláště nepíše lehce. 

Letos byla také konečně ukončena kauza ve věci občansko-právní žaloby paní Marie Máčalové a její sestry 
Ludmily Dyčkové o náhradu škody za nešťastné úmrtí Antonína Lesy v prostorách fotbalového hřiště ve 
Vážanech v roce 2010. Byli jsme odsouzeni k zaplacení plné částky jako odškodnění pro výše jmenované 
ve výši 2x175.000,- Kč + náklady řízení cca 20.000,- Kč. Jelikož bychom pochopitelně nebyli schopni tuto 
částku zaplatit ze zdrojů naší TJ, odsouhlasilo vedení TJ a následně byl proveden převod veškerého 
majetku TJ Slovácko Vážany na naši obec. Zároveň bylo dohodnuto, že na začátku příštího roku oběma 
poškozeným bude tato částka zaplacena z obecního rozpočtu. 

Ročník 2013/2014 – jaro 2014 - Mužstvo mužů – okresní soutěž, skupina A 

Po podzimní části okresní soutěže, skupiny A ročníku 2013/2014, kdy naše mužstvo skončilo na 8. místě s 
bilancí 4 vítězství, 2 remízy a 5 porážek, se skórem 26:26 a počtem bodů 34, jsme pokračovali v 
nevyrovnaných výkonech i na jaře, což v důsledku vedlo v podstatě ke stejnému umístění i po skončení 
celého ročníku. 

Naše mužstvo tedy obsadilo konečné 9. místo s nepříliš lichotivou bilancí: 
6 vítězství, 3 remízy a 13 porážek, skóre 47:67, počet bodů 21. 
 
Celková tabulka základní třídy skupiny A soutěžního ročníku 2013/2014 vypadala tedy takto: 

Okresní soutěž muži - skupina A, ročník 2013/2014, konečná tabulka 
 
1. Bílovice   22  15  3  4  86  : 37  48 
2. Polešovice   22  15  3  4  87  : 35  48 
3. Kněžpole   22  15  3  4  69  : 30  48 
4. Kostelany   22  15  1  6          101 : 53  46 
5. Uh. Ostroh A  22  14  2  6  68  : 43  44 
6. Huštěnovice   22  11  5  6  56  : 42  38 
7. Částkov   22  8  3  11  45  : 73  27 
8. Topolná   22  7  3  12  52  : 76  24 
9. Vážany   22  6  3  13  47  : 67  21 
10. Mistřice   22  5  4  13  44  : 53  19 
11. Nedakonice B  22  3  2  17  34  : 100  11 
12. Jankovice   22  2 0  20  41  : 121  6 
 
Již jarní část sezóny ukázala, že mužstvo má velké rezervy ve fyzické kondici, v řadě zápasů nás soupeři 
předčili právě po fyzické stránce a výsledkem byly pouze 2 výhry za celé jaro (doma s Jankovicemi a 
Mistřicemi) a v konečném účtování až 9. místo. 

Hlavní příčinou špatných výsledků byla zejména velmi slabá tréninková účast hráčů, což se logicky muselo 
projevit na hřišti. Tento základní problém, který je spojen s celkovou situací ve společnosti, kdy řada hráčů 
dává přednost pracovním a osobním povinnostem před účastí na trénincích je však v našem mužstvu 
naprosto klíčový a v letošním roce gradoval. 
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Již přístup hráčů k zimní přípravě nebyl zodpovědný, a proto jsme ani nemohli v jarních odvetách očekávat 
žádné zázraky. Soustředili jsme se na mužstva z dolní poloviny tabulky, ale ani v těchto zápasech jsme 
nebyli lepší a naše umístění tak bylo zasloužené. 

Více než dlouhé povídání hovoří nejlépe statistiky našeho mužstva v celém ročníku 2013/2014: 

Statistiky týmu – TJ Slovácko Vážany (Celkem, Utkání doma, Utkání venku) 

Odehraná utkání:    22  11  11 
Vítězství:     6  3  3 
Remíza:     3  1  2 
Porážka:     13  7  6 
Nejvyšší výhra:   3-0 Vážany - Nedakonice B  3-7 Jankovice - Vážany 
Nejvyšší prohra:  1-4 Vážany - Polešovice  7-1 Kostelany - Vážany 
Celkový počet gólů (pro a proti):  114  54  60 
Průměr gólů na utkání (pro a proti):  5.18  4.91  5.45 
Celkový počet vstřelených gólů   47  4  23 
Průměr vstřelených gólů na utkání:  2.14  2.18  2.09 
Celkový počet obdržených gólů  67  30  37 
Průměr obdržených gólů na utkání:  3.05  2.73  3.36 
Utkání bez obdržených gólů   2  1  1 
 
Mužstvo trénovalo pod vedením Milana Soustružníka. Vedoucím mužstva byl Martin Kolář. 
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Momentky z jarního mistrovského fotbalového utkání Vážany-Kněžpole 

Jak jsem již zmínil v úvodu, oč méně se nám dařilo na poli sportovním, o to více se nám vedlo na poli 
organizačním a investičním. Myslím, že letos se opravdu máme čím pochlubit. 

Jsem si jist, že nikdo z členů TJ nevěřil, že naše stařičké kabiny a zejména tragické sociální zázemí v nich, 
se někdy dočkají rekonstrukce. Díky iniciativě bývalého starosty pana Františka Drobila a také příznivému 
zimnímu počasí se nám podařil husarský kousek, když během 6 týdnů, byla provedena zdařilá rekonstrukce 
fotbalových kabin, které jsme tak mohli využívat již od úvodního jarního zápasu. Byly zásadně změněny v 
podstatě všechny místnosti, tak abychom lépe využili prostorů, které jsme měli k dispozici. Výsledkem je 
skutečnost, že máme k dispozici oddělené sprchy jak pro domácí, tak hostující mužstvo, ale i samostatnou 
místnost pro rozhodčího, který má k dispozici také svou samostatnou sprchu. Součástí rekonstrukce byla i 
výměna zásobníku na TUV a také výměna WC. O tom, že se naše kabiny změnily k nepoznání, se můžete 
přesvědčit v bohaté fotodokumentaci na konci tohoto článku. 

Další povedenou akcí letošního roku, která stojí za zmínku je pořádání tradiční velikonoční zábavy s 
dechovou hudbou Stříbrňanka, která se konala dne 20. dubna na Kulturním domě ve Vážanech. O tom, že 
se jednalo o velmi zdařilou zábavu svědčí spokojenost všech účastníků, kterých bylo rekordní počet a to 
více než 180 ! Tak bohatou účast na kulturní akci ve Vážanech dlouho nebyla a jsme rádi, že i naše TJ 
mohla v letošním roce přispět ke zlepšování kulturního vyžití našich spoluobčanů nejenom svojí sportovní 
činností, ale také pořádáním této tradiční zábavy. Mohu vás ujistit, že i když pořádat kulturní akci není v 
dnešní době zejména po finanční stránce vůbec jednoduché, rozhodli jsme se, že zábavu budeme pořádat i 
v letech dalších a tuto tradici ve Vážanech udržíme. 

Nelenili jsme ani na poli pořádání sportovních akcí. Po mnoha letech a jako velmi světlá výjimka mezi 
okolními kluby jsme se rozhodli pořádat letní fotbalový turnaj. Pozvali jsme jak dlouholeté rivaly z okolních 
obcí – mužstva z Polešovic a Tučap. Čtvrtým účastníkem byly fotbalisté z Dolních Dunajovic, kterým jsme 
tak oplatili jejich každoroční pohostinnost, kdy jsme pravidelně každý rok zváni na jejich fotbalový memoriál. 
Překvapivým vítězem turnaje byli fotbalisti z Tučap, naše mužstvo obsadilo 3. místo. Škoda, že nepřišlo více 
diváků, ale bohužel nám „uškodilo“ horké letní počasí, kdy dali fanoušci sportu asi přednost vodě. 

Jak jsem již zmínil, pravidelně se zúčastňujeme fotbalového turnaje v Dolních Dunajovicích. Letos se zájezd 
konal dne 28. června. Tentokrát se nám i díky slátané sestavě fotbalově vůbec nedařilo, ale o to v tomto 
případě vůbec nešlo a hlavní motivací bylo utužit dobrou partu. 
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Někteří starší hráči se také na konci června v rámci společného družstva s Boršicemi zúčastnili tradičního 
Memoriálu Miroslava Fryštáka – 9. ročníku turnaje internacionálů nad 35 let ve Stříbrnicích, kde toto 
společné družstvo obsadilo 2. místo. 

   

   
Takto to v kabinách vypadalo ještě v polovině února. 

 

   

   
: …a takto již vypadaly kabiny po rekonstrukci na konci března. 
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Účast na velikonoční zábavě byla velká i díky bohaté tombole. 

  
Společné foto před utkáním Vážany-Dolní Dunajovice a nástup před derby s Tučapy. 

  
Mužstvo starých pánů Boršic a Vážan na turnaji ve Stříbrnicích.  Na konci června na tradičním turnaji v Dolních Dunajovicích.    

Ročník 2014/2015 - podzim 2014 - Mužstvo mužů – okresní soutěž, skupina A 
Po nevydařeném jaru jsme si s hráči při ukončení ročníku 2013/2014 v létě sedli a dohodli se, že pokud 
takto budeme pokračovat, budeme prohrávat jedno utkání za druhým a s velkou pravděpodobností budeme 
hrát o záchranu v soutěži. Hráči jako jeden muž slíbili, že zlepší tréninkovou morálku. Zároveň jsme se 
shodli, že je třeba zkvalitnit a posílit úzký kádr mančaftu, což byla i příčina katastrofální tréninkové účasti, 
kdy si každý mohl být jist svým postem, protože nás zkrátka bylo k dispozici na utkání málo. 
 
Bohužel, přestože vedení TJ svůj slib splnilo a v letním přestupovém termínu do našeho týmu přišli na 
hostování kvalitní záložníci Stanislav Ryška z Medlovic, Roman Krys z Ořechova a později i Radek Kotek z 
Polešovic a činnost obnovil zkušený obránce Petr Oharek, svůj slib drtivá většina hráčů nesplnila. Již 
tragická účast na trénincích v krátké 3 týdenní letní přípravě ukázala, že se jednalo ze strany hráčů pouze o 
plané sliby. V podstatě pravidlem bylo, že jsme se scházeli v počtu méně než deset hráčů a výjimkou ani 
nebylo, že jsme se sešli ve 2 či 3 a trénink byl zrušen. Samozřejmě existují objektivní příčiny slabé účasti 
hráčů na trénincích, které lze chápat (zejména pracovní a studijní povinnosti, někteří hráči se také 
odstěhovali z Vážan), bohužel ale musím konstatovat, že přístup některých hráčů a to zejména mladší 
generace byl pro mne velkým zklamáním. Je smutné, že nejlepší tréninkovou morálku měli matadoři nad 35 
let – Tonda Vaculík, Marek Pavlíček a David Sklenka. 

Nelze se tedy ani divit, že jsme prohrávali utkání i s fotbalově méně vyspělými týmy, protože nás porazili 
lepší fyzičkou. Bylo několik zápasů, kdy jsme se soupeři drželi krok a úspěšný výsledek do 60. až 70. 
minuty, pak však přišel kolaps a utkání jsme nakonec ztratili. 
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Start sezóny byl ještě nadějný. Prohráli jsme v Tupesích po kvalitním výkonu 3:4, když ještě 20 minut před 
koncem utkání jsme vedli a ve druhém kole povinně porazili Nedakonice B na jejich hřišti. Ani v tom 
nejhorším snu by mě nenapadlo, že se jedná nejenom o naše jediné vítězství, ale dokonce, že nezískáme 
za celý podzim už ani jeden bod navíc. Nepředpokládal jsem, že porazíme týmy, jako jsou Uh. Ostroh, 
Kněžpole či Kostelany, ale bohužel jsme nestačili ani na týmy z dolní poloviny tabulky. Velmi nepříjemné 
jsou domácí prohry se sousedními mančafty v tabulce – Mistřicemi a Huštěnovicemi. V jarních odvetách s 
nimi budeme hrát venku a i když na ně nemáme zase tak velkou bodovou ztrátu, budou to na jaro velmi 
složité boje. 

Historicky nejhorší sezónu vážanského fotbalu jsme zakončili s ohledem na předchozí utkání vcelku 
kvalitním výkonem v derby proti Polešovicím, kdy jsme tradičního rivala hodně potrápili a dokonce vedli 2:1. 
I když jsme nakonec odešli poraženi vcelku krutou porážkou 2:5, výkon týmu byl nadějný. 

Nemohu si ale odpustit následující postesk. Co mě mrzí více než špatné výsledky je skutečnost, že již ani 
zdaleka nejsme taková parta jako dříve. Je to vcelku logické, protože špatné výsledky pochopitelně ovlivňují 
atmosféru v mužstvu, fotbal nás pak nebaví a každý po utkání utíká z hřiště, neposedí na hřišti a netmelí 
partu, tak jak to bývalo v minulosti. Nelze se tomu divit, jsou to spojené nádoby, když se daří, atmosféra v 
týmu je určitě lepší. To je fakt, který mne trápí nejvíce. Sestup není žádná katastrofa, v životě jsou i horší 
věci, ale nejsem si jist, zda někteří hráči chápou, že přístup k fotbalu, který předvedli v tomto roce, 
demotivuje vedení klubu v další činnosti. 

Naše mužstvo tedy skončilo po podzimní části okresní soutěže soutěžního ročníku 2014/2015 bohužel na 
posledním 12. místě s celkovou bilancí: 

1 vítězství, 0 remízy a 10 porážek, skóre 17:43, počet bodů 3. 

Bohužel nás tedy čeká velmi složité jaro a nevyzpytatelný boj o záchranu v okresní soutěži. Průběžná 
tabulka okresní soutěže skupiny A soutěžního ročníku 2014/2015 po podzimní části vypadá tedy takto: 

Okresní soutěž muži sk. A – tabulka po podzimu 2014 

1. Uh. Ostroh A  11  10  0  1  37:12  30 
2. Polešovice   11  9  1  1    38:13  28 
3. Mařatice   11  9  1  1    35:12  28 
4. Kněžpole   11  9  0  2    27:12  27 
5. Kostelany   11  6  1  4    43:33  19 
6. Topolná   11  5  0  6    29:31  15 
7. Tupesy   11 5  0  6    24:37  15 
8. Mistřice   11  3  1  7    21:27  10 
9. Částkov   11  3  1  7    19:28  10 
10. Huštěnovice  11  1  2  8    12:29  5 
11. Nedakonice B  11  1  1  9    19:44  4 
12. Vážany   11  1  0  10  17:43  3 
 
Nejlepším střelcem a také hráčem našeho mužstva v podzimní části okresní soutěže ročníku 2014/2015 byl 
Marek Pavlíček. Celkový počet vstřelených branek 17 je ale zoufale nízký a osobně si nepamatuji na tak 
špatnou sezónu. Mužstvo trénovalo na podzim pod vedením trenéra Milana Soustružníka, vedoucím 
mužstva byl Martin Kolář. 
Členové TJ Slovácko Vážany se aktivně podílejí také na dalších kulturních akcích, které nepořádáme, jako 
jsou košt vína, slovácké hody, letní pohádkový les v Loučkách a další. 

A protože jsme sportovci, nenechali jsme si ujít i turistické akce v letošním roce - výšlapy na Buchlov na 
konci srpna a na akci „Středověká krčma“ na srub do Osvětiman v polovině listopadu. 

Také letos jsme v dubnu zorganizovali sběr kovového šrotu a uskutečnili několik brigád na hřišti, zejména 
jarní úklid po provedené rekonstrukci v kabinách i v občerstvení a také na konci listopadu v souvislosti s 
vypouštěním vody a údržbou zavlažovacího systému. 

Tradiční zakončení velmi neúspěšné podzimní sezóny se uskutečnilo ve vážanské hospodě v pátek dne 7. 
listopadu. To, že tentokrát nálada nebyla kdovíjaká asi ani nemusím psát. Před zakončením jsme stejně 
jako každý rok šli zapálit svíčky na hrobě Jirky Machynky na vážanském hřbitově. 

Dne 12. prosince si členové výboru se svými polovičkami v příjemné předvánoční atmosféře zahráli bowling 
ve vážanské hospodě. 
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Díky příznivému počasí bylo sečení trávníku na hřišti náročné a velmi časté, pomáhali i hráči a rodinní příslušníci. :-) 

 

  
Lepší foto svědčící o kvalitě našeho trávníku asi nemůže být   Nový chodník od bufetu ke kabinám už byl potřeba  

Žampionům se letos na našem hřišti dařilo.. 

.   
Na konci listopadu proběhla poslední brigáda na hřišti, jejímž hlavním cílem bylo vypuštění vody včetně zavlažování. 

 
Jako každoročně bych rád také využil této příležitosti a upřímně poděkoval všem, kteří se o péči o hřiště, 
fotbalové kabiny a další zázemí, zajištění domácích zápasů a vůbec celkový rozvoj vážanského fotbalu, 
nezištně, obětavě a ve svém volnu starají. Všem jsem za jakoukoliv pomoc naší TJ moc vděčný. 
Také všem příznivcům a podporovatelům vážanského fotbalu chci za jejich práci v roce 2014 ve prospěch 
naší TJ Slovácko Vážany poděkovat a stejně jako všem občanům naší obce jim ze srdce popřát klidné a 
pohodové vánoce a v novém roce 2014 zejména mnoho zdraví, štěstí a pohody. 
 
14.12.2014     Zapsal: Milan Soustružník, předseda TJ Slovácko Vážany 
 

 
A na závěr něco z historie. Ani se nechce věřit, že to takto vypadalo na místě dnešního občerstvení v roce 2001. Poznáte se? 
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TJ Slovácko Vážany - Oddíl stolního tenisu  
  
Rok 2014 byl pro vážanský stolní tenis docela úspěšný, jak po stránce výsledků, tak i zájmem lidí o tento 
sport.  Potěšující je zejména zájem žáků, kteří chodí pravidelně na tréninky. Proto bylo rozhodnuto, že pro 
sezonu 2014 – 2015 vytvoříme žákovská družstva. 
V uplynulé sezoně 2013 – 2014 se mužstvu A Okresního přeboru Uh.Hradiště velmi dařilo. V dosud nejlepší 
skupině okresu obsadilo krásné 2. místo. Za tímto výsledkem stáli zejména Libor Oharek, Petr Oharek, Jiří 
Nožička a Jakub Gottwald. Toto mužstvo bojovalo o postup do krajské soutěže, ale nakonec se pro sezonu 
2014 – 2015 z 1. třídy OP odhlásilo, neboť dva z jeho hráčů přestoupili do vyšších tříd. Libor Oharek přestoupil 
do Kunovic a hraje krajskou soutěž, Jiří Nožička reprezentuje Uh. Hradiště. Nyní je mužstvo A ve středu 
tabulky 2. třídy OP a posilují ho hráči Zbyněk Laga a Teodor Schottl.  
Mužstvo B hrálo v uplynulé sezoně 2013 – 2014 2. třídu a nakonec obsadilo 8. místo. Tuto skupinu 
reprezentuje Roman Krys, Teodor Schottl, Zbyněk Laga, Radomír Korvas. Nyní hraje toto mužstvo 3. třídu 
OP, ale obsazuje první příčky a bojuje o postup. Za mužstvo nastupuje Zbyněk Laga, Ondřej Šoustek, 
Teodor Schottl, Roman Šoc a Tomáš Durčák.  
Mužstvo C hrálo v sezoně 2013 - 2014 3. třídu OP. Přestože této skupině hrozil po celou dobu sezony 
sestup, nakonec se v soutěži udržela a za to si zaslouží pochvalu. Skupina hrála ve složení Libor 
Neuberger, Ondřej Šoustek, Teodor Schottl a Tomáš Durčák. V sezoně 2014 - 2015 hraje mužstvo 4. třídu 
OP. Za toto mužstvo bojuje Roman Šoc, Libor Neuberger, Barča Šocová a Ondřej Šoustek.  
O malinko hůř se v sezoně 2013 – 2014 dařilo mužstvu D, které nakonec obsadilo poslední místo. V současné 
době se však mužstvo zlepšilo a opět je ve středu tabulky. Do skupiny se začlenili dva nadějní dorostenci 
Barča Šocová a Michal Strouhal. Velký obdiv si zaslouží nejstarší hráč oddílu Miroslav Tesař, který je 
příkladem pro nás všechny, jak svým přístupem k tréninku, tak k odehraným zápasům. 
Jak jsem již uvedl v úvodu, pro sezonu 2014 – 2015 jsme nově přihlásili mužstvo žáků. Žáci se výzvy 
zhostili mimořádně dobře a v nejslabší skupině si vybojovali postup. O tento úspěch se zasloužili Ladislav 
Lechner, Petr Galdůšek, Milan  Machynka a Adam Suchánek. Žáků, jež by se také rádi zúčastňovali zápasů, 
je dostatek, proto jsme přihlásili ještě jedno jejich mužstvo. 
I letos jsme se zúčastnili OP jako jednotlivci, kde náš hráč Libor Oharek dosáhl pozoruhodného výsledku, 
když obsadil krásné 3. místo. Účastnili jsme se též turnaje v Nivnici, kde jsme nasbírali zkušenosti, jež, jak 
doufám, uplatníme v dalších zápasech. Nechyběli jsme ani na turnaji ve Lhotě u Zlína, kde se na závěr 
turnaje konal exhibiční zápas bývalých reprezentačních hráčů Milana Orlovského a Jindřicha Pánského. 
Stejně jako předešlé roky, tak i tento chystáme zakončení uplynulého roku v podobě Vánočních turnajů. Pro 
žáky se tento zápas uskuteční 19. 12. v 17 hodin, následující den, 20. 12., od 13 hodin si mohou změřit síly 
veteráni a neregistrovaní. Posledním bude turnaj registrovaných, již tradičně 25. 12. ve 13 hodin. 
Rád bych poděkoval rodičům, kteří vedou žáky k tomuto pěknému sportu. Naše díky patří také Obecnímu 
úřadu ve Vážanech za možnost využívat kulturní dům. Zájemce o pingpong bych rád pozval na tréninky, 
které máme každé úterý a čtvrtek od 18 hodin.  
Na naše výsledky se můžete podívat na internetové adrese www.pinec.net. 
 
Závěrem za všechny členy oddílu stolního tenisu přeji radostné a klidné Vánoce a v celém roce 2015 
mnoho zdraví, spokojenosti a úspěchu.       

Zpracoval Teodor Schottl 
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SDH Vážany 
 

Vážení spoluobčané, 

na konci roku se obvykle ohlížíme za sebe, co nového rok přinesl či odnesl. V letošním roce se naše 
jednotka podrobila kontrole z HZS v Uherském Hradišti. Z této kontroly vyplynula nejen administrativní 
opatření v podobě oficiálního založení zásahové jednotky, pověření velitele jednotky, zdravotní způsobilost 
členů SDH a dalších věcí , ale i nutnost dovybavení hasičské zbrojnice. Obě části pak vyvrcholily na jedné 
straně absolvováním školení velitele jednotky Jana Hyžáka a na straně druhé zakoupením zásahového 
automobilu Avia DVS. Vybavení hasičské zbrojnice však není u konce a bude ještě pokračovat i v dalším 
období. Nová resp. zánovní Avie byla zakoupena z SDH Stříbrnice za 25 tisíc korun a vyžádala si počáteční 
opravy. Vůbec prvním úkonem bylo přesunutí majáků ze střechy na kabinu automobilu, aby bylo vůbec 
možné auto umístnit do zbrojnice. Na dovybavení a opravách automobilu se stále ještě pokračuje i v tomto 
období. 

Mezi příjemnou událost se zařadila účast na oslavách 120.výročí založení sborů v Boršicích. Každoroční 
účast na okrskové schůzi a samozřejmě i na okrskovém klání.  

Jako v jiných letech se i letos členové sboru zúčastnili Lampionového průvodu při oslavách osvobození 
obce, nebo při akci Loučení s prázdninami v Loučkách. 

Závěrem dovolte, abychom Vám poděkovali za podporu a přízeň a současně Vám popřáli hodně zdraví a 
štěstí v následujícím roce. 

Za SDH Vážany – K.Polášek, J.Hyžák, A.Šťastný 

 

    
Snímky z oslav, z připomínky osvobození obce a fotografie nového hasičského automobilu. 
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Mateřská škola  
    
 Ani v roce 2014 se život v mateřské škole nezastavil, žili jsme dál  běžným denním rytmem. Podívejme se, 
jak jsme prožívali některé okamžiky roku. 
     Lednový čas ovládla „paní Zima“ a také nervozita budoucích školáků, protože je čekal zápis do 1. ročníku 
ZŠ. Bylo zapsáno 5 dětí, z toho 4 děti navštěvují ZŠ v Polešovicích, 1 dítě v Ořechově.  
      Další zimní  měsíc, únor, s sebou přináší Masopust a k němu neodmyslitelně patří dětmi oblíbený 
karneval. I letos se celá MŠ hemžila krásnými maskami. 
      Na jaro a první sluníčko se vždycky těšíme, ale také na svátky jara – Velikonoce, kdy dětem 
připomínáme dávné lidové tradice a velikonoční zvyky. 
Čas ubíhal a byla tu druhá květnová neděle , Den matek. A to jsme ani my, děti z MŠ, nezůstaly stranou a 
na besídce v kulturním domě jsme našim maminkám, babičkám i ostatním ukázaly, že umíme rozdávat 
radost. Děkujeme všem, kdo nám při této slavnostní akci pomáhali. 
      V měsíci květnu již tradičně odjíždíme, s těmi nejodvážnějšími dětmi, na týden do Čeložnic, na školu 
v přírodě. Tam na nás čekají naši skřítci a odvážíme si ty nejkrásnější zážitky. 
       Červen je měsíc výletů, ale také loučení. Letos jsme se vydali na farmu do Hrubé vrbky a pozorovali 
jsme, jak se chovají zvířata a koncem měsíce se rozloučili s 5 dětmi, ze kterých jsou již školáci. 
        Prázdniny uběhly jako voda a my jsme 1.9.2014 přivítali mezi sebe 5 nových kamarádů. 
        Čas podzimu je tím nejpříhodnějším na pouštění draků. I my jsme se spolu s rodiči sešli u kapličky, ale 
neměli jsme štěstí na ten správný vítr, takže letos draci nevyletěli. Zato jsme si užili opékání špekáčků a 
příjemného posezení, za které děkujeme manželům Možíšovým. 
         Když se přehoupne podzim, nastává nejkrásnější období v roce – advent a s ním těšení se na vánoce. 
Nejdříve se  však přišel přesvědčit Mikuláš, anděl i čertíci, zda děti byly celý rok poslušné a nadělil jim 
sladkou nadílku, / za ni děkujeme p. Schottlovi a mikulášské družině – p. Možíšovi, p. Jurčové a manželům 
Mahdalovým./ Velkým zážitkem byl pro děti výlet do Uh. Hradiště, prohlídka vánočního města, jarmarku a 
betlémů. Tradičně připravujeme pro děti kouzelnou váno ční noc , kdy děti v MŠ přespaly a ráno našly pod 
školním stromečkem / děkujeme za něj manželům Hrančíkovým z Tučap/ vysněnou nadílku. Kouzlo vánoc 
bylo podtrženo zpíváním dětí u vánočního stromu před obecním úřadem. 
Další rok končí, ale naše práce s dětmi pokračuje dál. Ta přece nekončí nikdy. 
 
Za všechny děti a celý kolektiv MŠ, přeji všem krásné vánoce prožité v klidu a pohodě, do roku 2015 hlavně 
pevné zdraví. 
                                                                              Hana Rubanová, ředitelka MŠ 

 
Vystoupení dětí z MŠ na Vánočním zpívání 
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ČZS Vážany 
     
 Končí rok 2014 a tak jako každým rokem, i v tomto roce naše organizace  pořádala několik akcí, které 
obohatily společenský a kulturní život v naší obci. 
     Jednou z největších akcí zahrádkářů bylo  uspořádání  již 36. ročníku výstavy vín. V letošním roce se 
otevřely  dveře kulturního domu  vyznavačům  tohoto vinného moku  dne 22. března ve 14.00 hod. Před 
vlastní výstavou  v neděli dne 16. března  zasedlo  53 degustátorů, rozdělených do 13 komisí , jejichž 
úkolem bylo posoudit  a zhodnotit celkem  535 vzorků , z toho  351 vzorků odrůd bílých vín , 159 vzorků 
odrůd  červených vín a 25 vzorků rosé.  Na výstavě se jimi prezentovalo 206 pěstitelů z Vážan a dalších 25 
okolních  i vzdálenějších  obcí, kteří dodali  vzorky  v 35 odrůdách.  Ocenění za nejlepší  bílé víno  odrůdy 
Chardonnay bylo předáno  Vinařství Kněží hora ze Bzence a v červených odrůdách  si převzal  cenu pěstitel 
Michal Výstup u Boršic za Svatovavřinecké ročník 2012. Za pěkného slunného počasí se na výstavu 
dostavilo asi  200 platících účastníků. Nechybělo ani občerstvení ve formě zabíjačkových specialit, teplých 
jídel i jiných pochutin. K dobré náladě vyhrávala  cimbálová muzika Pentla z Boršic a zazpíval vážanský 
mužský sbor. Výstava vín je nejen slavnost vinařů, ale také oslava jejich trpělivé práce na vinicích i ve 
vinných sklepech.   K této akci je možno dodat jednu  lidovou moudrost o víně:„ Kdo  víno pije, neví jak víno 
škodí, ale kdo nepije, neví  jak víno prospívá“. 
     Na den 24. května jsme zorganizovali zájezd do vinných sklepů v okolí obce Dubňany. Kolem 40 
účastníků zájezdu navštívilo 26 sklepů, kde měli možnost ochutnat vzorky vín dle vlastního výběru. 
V každém sklepě bylo připraveno chutné pohoštění ve formě škvarků a různých pomazánek – to vše za 
vstupné 200,- Kč. Milovníci vína si zakoupili víno i pro spotřebu mimo sklep. 
     Příjemné odpoledne dne 23. srpna prožili děti z Vážan a okolí  spolu s rodiči v přírodním areálu v trati 
Loučka.  Naše organizace pro ně připravila již po osmé tuto akci, která je vždy naplánována na konec  
školních prázdnin pro zpříjemnění  nastávajícího nástupu dětí do školních lavic.  Zaregistrovalo se 78 dětí, 
které prošly 14 ti stanovišti, kde plnily úkoly  sportovního typu, zručnosti, zdravotní pomoc a různé další 
úkoly.  Po absolvování všech stanovišť, děti obdržely diplom, plyšové hračky i medaile. Nechybělo ani 
občerstvení ve formě langošů, klobásek a pití. Na závěr měly děti možnost střelby ze vzduchovky do terče. 
Pro dospělé účastníky byla zorganizována soutěž v převozu lodiček  na čas a další disciplinou  bylo pojídání 
buchet. Na úplný závěr byl zapálen táborák, ale rozhoření přerušila bouřka, která se navečer přihnala.  Celá 
akce proběhla za pomoci všech složek v obci i ostatních dobrovolníků s přispěním financí z obce. 
    V letošním roce  na naši organizaci připadlo i pořádání  tradičních slováckých hodů. Znovu jsme se setkali 
s problémem zajištění  stárkovských párů – hlavně chlapců. I letos byl stárkovský pár jen jeden – stárek 
Přemek Krsička ze Stříbrnic se stárkou Karolínou Sokolovou, č.p.77. Dvoudenní hodový program byl 
zahájen v sobotu dne 20. září za slunného a teplého počasí.  Program se nesl v duchu tradic – pestrý 
krojovaný průvod  s dechovou hudbou  z Vacenovic   a za přispění zpěvů  místního mužského sboru vyzvedl  
postupně stárkovský pár. Poslední zastávka hodového průvodu se uskutečnila před budovou obecního 
úřadu, kde starosta obce udělil povolení k večerní taneční zábavě. Účast na této zábavě byla nevalná, 
hlavně z řad našich občanů. Druhý hodový den byl zahájen mší svatou v místní kapli, následovala  
obchůzka  krojované chase po obci s ukázkou hodového práva za doprovodu dechové hudby.  I s jedním 
stárkovským párem byly hody veselé, plné zpívání a tance.  
        Místní organizace zahrádkařů děkuje všem členům i ostatním občanům, kteří se podíleli  na zdárném 
průběhu  všech uvedených akcí  za jejich pomoc a všem vážanským občanům přeje  příjemné prožití svátků 
vánočních a do roku 2015  hodně zdraví a úspěchů.   Radek Slezák, předseda MO ČSZ 

 
Díky počasí přišlo letos opět hodně krojovaných 
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… a ještě třikrát z hodového dne… 

 
…no není ve Vážanech krásně… 

  
Josefský košt vína a cimbálová muzika Pentla 

  
Zájezd Pod Dubňansků horu    Degustace před Josefským koštem 
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Z církevního života  
 

Chvála Kristu milí spoluobčané, 
na sklonku dalšího kalendářního roku bychom se rádi spolu s Vámi ohlédli za sebe a zavzpomínali na 

uplynulých 52 týdnů.  
Vánoční období je v posledních dvou letech krásnější o štědrovečerní mši svatou, kterou máme v naší 

kapli. Také silvestrovská adorace je už tradiční. Jinak se po celý rok scházíme při sobotních mší svatých. 
Výjimkou jsou jen Vánoční „Štěpánská“, Velikonoční „pondělní“ a hodová nedělní mše svatá. 

Milou tradicí se staly v kapli oslavy významných výročí a svateb farníků. Letos jsme tak mohli popřát 
manželům Šimkovým ke zlaté svatbě a panu Klimentu Janíkovi k vitálním 90. narozeninám.  

Další nedílnou součástí církevního života v obci je účast na farních poutích. Ať už to je Cyrilo-Metodějská 
pouť na Velehrad, pouť ke svatému Antoníčku na Blatnickou horu nebo letošní premiéra pouti k Panně Marii 
do Zlatých Hor v Jeseníkách. Nesmíme zapomenout ani na děti. Letos měli v kapli děkovnou mši děti po 
prvním svatém přijímánía nebo účast dětí na misijní mši. Hodová mše svatá patří k nejvíce 
navštěvovanějším. Snad už proto, že mládež v krojích dodá této slavnosti zvláštní punc. 

Dovolte nám, popřát Vám požehnané Vánoční svátky a hodně zdraví a štěstí do nového roku. 
Kostelní výbor 

 

          
Hodová mše svatá            90-tiny pana Klimenta Janíka  „Zlatí“ manželé Šimkovi 

     
  Velikonoční „klepači“     Prvokomunikanti 

        
  Děti při misijní mši svaté    Ženský sbor o Božím těle v Polešovicích 
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Květná neděle ve Vážanech    Mikuláš v podání „Vážanských ochotníků“ 

  

Mužáci – mužský sbor  
 

Vážení přátelé slovácké písničky, 
 
ani se tomu nechce věřit, že uplynul další rok a že jsme zase o něco starší. To sebou ale přináší i jistá 

pozitiva – jsme zase o rok zkušenější. A že jsme těch vystoupení tento rok stihly!   
Už víme, jak se koštuje víno ve Vážanech, Polešovicích i v Uherském Hradišti. Chutnali jsme česnekové 

speciality v Buchlovicích nebo vánoční cukroví v Medlovicích, Ořechově, ale samozřejmě i ve Vážanech.  
Co nám ale možná nejvíc šmakovalo – bylo „naše“ vepřové. Zabíjačku, kterou jsme si udělali před 

masopustem na srubu určitě ještě zopakujeme, protože tolik srandy, písniček a specialit jsme už dlouho 
nezažili. 
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Jak jsme ale řekli hned v úvodu, jsme také zkušenější a víme, že zpěv není tak jednoduchá věc, jak se 

zdálo na začátku. Zpívání s mikrofonem není stejné jako zpívání na louce, že písničky se nesou jinak ve 
sklepě a jinak na náměstí, že dvojhlas či trojhlas se nenacvičí za týden a že někomu stačí k poslechu pěkná 
písnička a někdo potřebuje být baven se vším všudy. Zkrátka zkušenosti, které pomalu sbíráme, si 
uvědomujeme a víme, že i když se nám relativně daří, musíme na sobě dál pracovat. Jak se nám to daří, se 
můžete přijít někdy přesvědčit. Třeba už 27.prosince na Žehnání vína do Polešovic. 

Děkujeme všem, kdo nás podporují, zvlášť našim fanouškům, obci a rodinám, a přejeme všem, aby se 
Vám příští rok vinul jako pěkná písnička.        

Vaši Chlapi 
 

  
Zpívání u vánočního stromu     Žehnání vína Polešovice 

 

  
Zabíjačka byla velmi zdařilou akcí  
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Na vážanském koště jsme samozřejmě nemohli chybět. 

   
Lampionový průvod ke kapličce   Sečení v Loučkách   „Budou mně dobré?“ 

  
Společné foto v Loučkách    Na česnekovém festivalu v Buchlovicích 

   
Momentka z výšlapu na Buchlov   Svěcení Martinského vína i se Sv. Martinem 
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Junák Vážany – oddíl Slunce  
 

Rok se s rokem sešel a my tu máme konec roku 2014. A co, že jsme to za tento rok ve skautu stihli? Za 
sebe můžu říct, že jsme se nenudili. 
Jako první stojí za zmínku, že jsme ještě v roce 2013, a to přesně 26. 12. hráli pohádku Princezna se zlatou 
hvězdou na čele. Pohádka měla velký úspěch, takže všechny děti moc chválíme za skvělý herecký výkon! 
Občas to nebylo lehké, ale zvládli jsme to. 
V únoru jsme jako vždy pořádali Dětský karneval, tentokrát ve stylu džungle. Kdo v tento den zavítal na sál 
Kulturního domu ve Vážanech, mohl potkat domorodce, lvi, opice, ale také princezny, spidermany a mnoho 
dalších masek. 
V březnu jsme na srubu ve Vážanech pořádali společně se skauty z Polešovic Vítání jara. Počasí nám 
bohužel nepřálo, takže akce se nekonala, přesto jsme si aspoň přespání na srubu užili. 
Teď se ale veškerá naše pozornost upřela k další důležité akci pro náš oddíl a to bylo už 15. výročí 
fungování Junáku ve Vážanech. A protože jsme tuto skutečnost nemohli přejít bez povšimnutí, připravili 
jsme menší oslavu na fotbalovém hřišti ve Vážanech. Tam si děti s rodiči mohli vyzkoušet různé skautské 
dovednosti jako třeba uzlování, práci s kompasem, první pomoc, ale také střelbu z luku nebo bitvu se 
skřetem. Bohužel ani na této akci počasí nepřálo, účast byla přesto velká. 
Vzápětí nás čekala další velká výzva. A to Závody vlčat a světlušek, které pořádalo naše středisko Jantar 
Polešovice v Osvětimanech 17. 5. 2014. Letos jsme se rozhodli vyslat naše nejmladší členy, aby si 
vyzkoušeli, jak vlastně takové skautské závody vypadají. Závodu se zúčastnili: Majda Nevařilová, Verča 
Soustružníková, Erička Čechová, Jituška Davidová, Natálka Bartošová a Davídek Pavlíček. Všichni se s 
velkým nadšením pustili do učení rostlin, skautských osobností , první pomoci a mnoho dalšího. Na 
závodech skončili sice ve své kategorii jako poslední, ale i tak zaslouží obrovskou pochvalu, protože 
soutěžili jako nejmladší členové a rozhodně neudělali žádnou ostudu. 
O týden později jsme děti za odměnu za závody vzali do ZOO Lešná, kde si to všichni náramně užili. 
A už tu máme konec školního roku a to znamená jedno. Skautské tábory! Jako vždy první jeli na tábor kluci. 
Od nás jel letos bohužel jenom Ladík Lechner tak doufáme, že se to příští rok spraví a kluci se trochu 
pochlapí a pojede jich víc. A pak na tábor přijely holky. A to přesně: Markéta Soustružníková, Renča a Helča 
Šťastné a také poprvé Jituška Davidová, Erička Čechová a Terezka Šimíková. Myslím si, že za všechny 
můžu říct, že jsme si jako každý rok tábory velice užili! 
Od září jsme ve svých řadách přivítali nováčky, za což jsme velice rádi. 
A poslední akce, která stojí za zmínku, je letos už druhý ročník naší Strašidelné dědiny, kdy byla zhasnuta 
celá Dědina a děti s lucerničkami chodili po stanovištích, a plnili leckdy i trochu strašidelné úkoly. 
Nakonec bych chtěla jménem celého oddílu poděkovat zastupitelstvu obce za finanční podporu, rodičům 
všech dětí za jejich ochotu a pomoc při našich akcích a nakonec všem našim vlčatům, světluškám, skautům, 
a skautkám za jejich nadšení a energii po celý rok. Děkujeme! 
Přejeme Vám kouzelné prožití Vánočních svátků, hodně štěstí, zdraví, lásky a spokojenosti v roce 2015. 

Markéta Soustružníková 

  

Roznášení Betlémského světla       Tříkrálová sbírka 
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Strašidelná dědina   Základem je umět rozdělat oheň  Skautky a Světlušky 

  

Jarmark našeho oddílu při Zpívání u Vánočního stromu    Výlet do ZOO Lešná 

   

…a něco z našich výletů a nočních potlachů… 

  

Dětský karneval    Vánoční divadlo O princezně se zlatou hvězdou 
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Z obecní kroniky  
 
Činnost ČSŽ – 1984: 
 
Hlavním cílem ČSŽ je sdružovat všechny ženy v obci a aktivně je zapojit do veřejného života. 
V tomto roce se práce dařila vytýčený plán byl stanoven tak, aby naplňoval zájmy všech žen 
v organizaci. V lednu si členky ČSŽ upřesnily plán práce na 1.pololetí roku, a stanovily si 
harmonogram výborových schůzí. v únoru zorganizovali dvě rozsáhlejší akce, které měly velký 
úspěch. Byl to kurz šití pro ženy začátečnice, který probíhal dvakrát týdně a zúčastnilo se ho 15 
členek. Od května probíhalo jedenkrát týdně cvičení pro ženy každého věku, které bylo zaměřeno na 
cviky proti bolestem páteře. Oba kurzy si vedli členky sami. 
Protože krojová tradice má u nás dobré základy, uspořádali členky kurz vázání slováckých šátků. 
Odrazilo se to i v účasti žen na této akci. Ženy v počtu kolem dvaceti si sebou přivedli děti, na 
kterých si tuto nelehkou práci vyzkoušely. Koncem února spolu s KZ uspořádali přednášku 
Psychologické problémy v manželství, v podání Dr. Peřiny z předmanželské poradny, která měla u 
žen kladný ohlas, což bylo znát na bohaté diskuzi.  
Při oslavách MDŽ se spolupodílely spolu se základní a mateřskou školou. Po jejich vystoupení 
zajistily besedu u cimbálu. K tanci i poslechu hrála cimbálová muzika Včelaran, Akce se velmi 
zdařila a byla navštívena jak starší generací žen, tak i řadou mládeže. 
U příležitosti oslav 35.výročí pionýrské organizace členky uspořádaly v dubnu Dětský 
karneval.Tento byl velmi zdařilý. Odpoledne bylo naplněno spoustou soutěží, kde vítězové byli 
odměněni věcnými cenami, pamlsky a čokoládovými medailemi. Mezi soutěžemi byly diskotéka pro 
nejmladší. Taktéž si v dubnu připomněly osvobození naší obce většina žen s dětmi se zúčastnila 
lampionového původu k památníku padlých hrdinů II. světové války.  
Všechny členky se rovněž v květnu zúčastnily májových oslav a zorganizovaly směnu NF, 
zaměřenou na úklid obce. Koncem května uspořádali zájezd do Janáčkova divadla na operetu 
„Veselá vdova“. Zájezdu se zúčastnilo 38 občanů a všichni si odnesli silný kulturní zážitek. 
V červnu se organizace spolupodílela na organizaci oslav MDD. Navíc uspořádali táborák pro 
děti, kde proběhly různé soutěže ukončené opékáním špekáčků a zpěvem u ohně. Akce byla velmi 
zdařilá, zúčastnili se jí i děti ze sousedních obcí. Na výzvu OV ČSŽ členky vyhotovily a schválily 
zpevněný socialistický závazek na rok 1984 a také závazek na rok 1985zaměřený k oslavám 
40.výročí osvobození naší vlasti sovětskou armádou. V červenci spolu s dětmi uskutečnili 
výchovnou vycházku do okolních lesů. V září se výborová schůze usnesla a schválila odeslání 
podpůrné částky 100 Kč na spartakiádní fond. Koncem září byla uspořádána opět pro děti 
drakiáda. Na této akci se podílely s KZ. Akce se zdařila i když povětrnostní podmínky příliš 
nepřály. 
Ženy odevzdali při sběru makovic n.p. Léčiva 233kg této vzácné plodiny. Ani ke konci roku 
nezapomněly ženy na besedy. První byla na téma Bytová kultura a tvorba drobností ze zbytků 
materiálů. Tato beseda však byla méně navštívena, ale byla poučná a zajímavá. Druhá přednáška 
byla na téma Nemoci jater a žlučníku, kterou přednesl Mudr. Tihoň z III. interního odd. okr. 
nemocnice v Uh. Hradišti. Tato beseda byla velmi zdařilá. Účast byla hojná, stejně jako diskuze. 
V listopadu opět členky uspořádaly zábavu s cimbálovou muzikou Včelaran. Tato akce však byla 
navštívena poskrovnu. Také během roku si ženy upravují vývěsní skříňku u zastávky autobusu. 
Členky organizace  se rovněž aktivně  zapojily do nácviku spartakiádní skladby Rodiče s dětmi, 
kterou nacvičovala Mateřská škola. Na směnách NF odpracovaly 50 brigádnických hodin. Taktéž 
se podílely na úklidu a zlepšení životního prostředí, na úpravě předzahrádek. Vysázely desítky 
ovocných stromků a keřů, zajistily ošetření všech stromů a zelených ploch. 
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Zajímavost:  O nejstarších záznamech obce  
 
V dnešním ohlédnutí do historie, bychom se rádi vydali až do období, v němž nacházíme první doklady  o 
existenci obce. Podle některých autorů je pravděpodobná existence naší obce už v polovině 11.století. 
Odborníci ale naši obec zahrnují mezi 13 obcí okresu, kde je možná existence již před rokem 1000. 
Písemně doloženou existenci však nacházíme až o dvě století později. V letech 1220 – 1221 se připomíná 
Pavlík z Vážan, o němž však nelze říci, zda a co v našich Vážanech držel. Poněvadž však v tuto dobu 
Vážany nejsou uvedeny mezi obcemi, které platí klášteru velehradskému desátek a pravděpodobně mu tedy 
ještě nenáležely, je možno předpokládat, že se Pavlík po našich Vážanech nejen jmenoval, ale že zde 
dokonce něco držel. Většina historiků ho také k našim Vážanům připisuje.  
Roku 1228 potvrzuje král Přemysl Otakar I. Velehradskému klášteru ve Vážanech držení dvora. Dvůr byl 
klášterem pravděpodobně získán jako majetek fundační. 
Roku 1250 potvrzuje papež Innocenc III. klášteru velehradskému držení jeho statku a ve výpočtu uvádí i 
„Wasan“. Roku 1261 papež Alexandr mluví ve svém potvrzení o velehradských držbách, o vinných 
desátcích, lukách a pastvinách ve Vážanech. 
Roku 1265 platí Vážany desátky velehradskému klášteru. 
Roku 1356 prodal Tomek z Vrbětic dvůr, který měl ve Vážanech, za 72 hřivny. Chlumecký tuto zprávu 
zařazuje k našim Vážanům, ale jistoty není. Existuje pochybnost, že by ve Vážanech byly dva dvory: jeden 
církevní a druhý světský. 
Roku 1372 se připomíná v „Libri negotiorum civitatis Hradisch“, že Vážany platili městu Hradišti od 
starodávna mostné a že jejich obyvatelé jezdili do města branou staroměstskou. 
Roku 1398, když Mikšík z Vážan, jinak z Rohu, se zakoupil na Ořechově, dochází ke spojení větší části 
Ořechova a celých Vážan v rukou jednoho rodu. V každém případě jsou vesnice sloučeny od roku 1401. 
Toto spojení trvá přes 150 let a po dalších 100 letech se znova opakuje.  
Velkou a nenahraditelnou ztrátou pro zkoumání historie Vážan bylo vypálení Velehradského kláštera 
Nedakonskými husity v lednu roku 1421, v němž oheň zničil i archiv tohoto kláštera. Vzhledem k příslušnosti 
Vážan k Velehradskému klášteru po několik období, byl by jistě tento archiv cenným zdrojem informací. 
V roku 1458 je opat Štěpán vyplatil a znovu přidružil ke klášterním statkům. Pro špatnou hospodářskou 
situaci je ale opat Mikuláš znovu zastavuje v roce 1467 bratřím Mikuláši a Benešovi z Ořechového. 
V roce 1539 je vlastnil ještě Valentin z Ořechového. Po smrti Kateřiny z Doloplaz – někdy po roce 1551 – se 
ujal držby Vážan opět klášter. Kateřina z Doloplaz byla jednou z mála majitelek obce, která zde i žila na 
svém statku, a to po smrti svého manžela  
Původní název obce zněl patrně Vazani, což by mohlo znamenat potomky osoby, která se jmenovala Vaz 
(staročeské jméno pro strom, zvaný dnes Jilm). Naproti tomu prof,Chaloupecký se domnívá, že „Vážané“ 
byly obyvatelé provincie „Uuag“ (Váh) na Slovensku, kteří se snad jako váleční zajatci dostali před 12. 
stoletím na Moravu a podle nichž bylo nazváno několik obcí. 
Moravských Vážan je tedy několik, a to neobyčejně komplikuje bádání o jejich historii. Když staré záznamy 
mluví o Vážanech v okolí buchlovských hor, mohou to být sice naše Vážany, ale také Vážany u Koryčan, 
které později zanikly. Další komplikaci způsobuje fakt, že v blízkosti Brna rovněž sousedí obce Ořechov a 
Vážany. Je to náhoda, nebo to znamená, že jedna dvojice obcí byla kolonizována osadníky druhé dvojice? 
Svou příslušností ke klášteru velehradskému byly ovšem Vážany ohroženy národnostně. I když o tom 
nemáme věrohodných zpráv, je nepochybné, že zde klášter usazoval německé osadníky, podobně jako 
v Polešovicích a v Domaníně. Stopy této germanizační činnosti se nachází ještě koncem 15. a začátkem 
16.století v německých jménech některých vážanských poddaných.  
Vnitřní poměry ve Vážanech byly ale také ovlivňovány ještě jiným činitelem: příslušností obce k loveckému 
právu na Buchlově.Tu však bude třeba poněkud odbočit a zmínit se podrobněji  o této staré instituci, která 
měla tak pronikavý vliv na celé naše okolí. O tom ale možná zase někdy příště. 
 

Dle knih Uherskohradišťsko, Dějiny obce Ořechov, obecní kroniky a archivních materiálů zpracoval A.Šťastný 

 

Výřez z 1.vojenského mapování (1764-1768) http://oldmaps.geolab.cz/ 
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Údaje o naší obci  
 
Celkový počet popisných čísel: 
v obci celkem   193 dom ů  
z toho je: 
obydleno   138 domů 
neobydleno     12 domů 
k rekreaci     11 domů 
ostatní veřejné budovy      8 domů 
zbouráno     24 domů 

 
Celkový po čet obyvatel:  
obyvatel celkem  450 
z toho je:    
dětí do 15 let   71 
dětí od 15 do 18 let:  15 
dospělých nad 18 let:  364 

 
Změny obyvatel v roce 2014  
Přihlášeni: 
1. Dobeš Vladimír   č.p. 192 
2. Dobešová Eva   č.p.  192 
3. Dobešová Michaela   č.p. 192 
4. Dobešová Gabriela   č.p. 192 
5. Dobešová Dorotea   č.p.  192 
6. Dvořáková Antonie   č.p.  99 
7. Plot Jaroslav    č.p.  94 
8. Plotová Lenka   č.p. 94 
9. Vaculíková Petra   č.p. 193 
10. Vaďura Richard   č.p.  193 
11. Vaďurová Kristýna    č.p. 193 
12. Stodůlka Petr   č.p. 12 
13. Šteifová Milada   č.p. 12 
14. Klečová Lenka   č.p. 4 
15. Klečka Miloš    č.p. 4 
16. Klečka Lukáš   č.p.  4 
17. Klečka David   č.p. 4 
 
Odhlášeni: 
1. Hanák Jan    č.p.  20 
2. Procházková Eva    č.p.  157 
3. Endlerová Dagmar   č.p. 27 
4. Endlerová Nicol   č.p. 27 
5. Spurná Milena   č.p. 20 
6. Spurná Hana    č.p.  20 
 
Narození: 
1. Mrkvová Kateřina   č.p. 110 
2. Šuránková Mariana   č.p. 190 
3. Pavlíček Filip    č.p. 185 
4. Kozelek Adam   č.p. 56 
5. Kandráčová Samanta  č.p. 92 
6. Brhel Petr    č.p. 158 
7. Křivánková Tereza   č.p.  61 
 
Zemřelí:  
1. Sedláková Marie   č.p. 148 
2. Sojáková Antonie   č.p. 59 
3. Novák Josef    č.p. 18 
4. Šoustková Marie   č.p. 8 
5. Žiga Rudolf    č.p. 92 

 
 
 
 

M.Sedláková             A.Sojáková                         J.Novák           M.Šoustková                           R.Žiga 
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Vítání ob čánků 
 
27. 4. 2014 
 
Daniel Kaštánek  
Kateřina Mrkvová 
Mariana Šuránková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
30. 11. 2014 
 
Filip Pavlíček 
Adam Kozelek 
Samanta Kandráčová 
Petr Brhel 
Tereza Křivánková 
 
 
 
 
 
 
Rodičům všech dětí blahopřejeme. 
 
 
Blahop řání 
 
Obecní úřad přeje všem, který se v tomto roce dožili významných životních jubileí, všechno nejlepší a 
mnoho zdraví do dalších let. 
 
LEDEN       SRPEN 
Janošíková Milada  80 let      Spurný Vlastimil  50 let  
Martykánová Pavla  50 let   Šoustek Pavel   50 let 
Fuchsová Marta  50 let    
Magdálek Jiří   50 let    ZÁŘÍ 
Petirová Ludmila  70 let    Tesař Miloslav   60 let 

Drobilová Dagmar  50 let 
ÚNOR       Máčalová Marie   60 let 
Drobil Petr   50 let    
       ŘÍJEN 
DUBEN       Pavlíčková Helena  60 let  
Sojáková Miroslava   60 let   Janík Kliment   90 let  
Šnajdr Jan   80 let          
Vaculíková Anna  60 let   LISTOPAD 
       Čevora Oldřich   60 let   
ČERVEN       
Štefl Ladislav   80 let   PROSINEC  
Brzicová Marie   60 let   Formanová Stanislava  60 let 
Šoustková Marie  60 let    Vaculík Antonín   60 let 
       
ČERVENEC       
Helia Antonín   60 let   Přejeme i k 60.letům manželství Josefu a Věroslavě  
Hyžák Jan   80 let    Andrýskovým 
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Servis pro ob čany
OÚ Vážany 
Pondělí  11,00 - 18,00  úřední den 
Úterý    7,45 - 14,15 
Středa    7,45 - 17,00 
Čtvrtek    7,45 - 14,15 
Pátek    7,45 - 13,00 
Stavební ú řad a matrika OÚ Polešovice   
Pondělí        7 - 17 hod. 
Středa       7 - 17 hod. nebo po dohodě v jiné dny 
Pošta Polešovice  
Pondělí  8 – 11,30 13,30 – 17 hod. 
Úterý  8 – 11,30 13,30 – 15 hod. 
Středa  8 – 11,30 13,30 – 17 hod. 
Čtvrtek  8 – 11,30 13,30 – 15 hod. 
Pátek  8 – 11,30 13,30 – 16 hod. 
Zubní ordinace Mudr.Venclík  
Pondělí  7 – 14 hod. 
Úterý  7 – 14 hod. 
Středa             12 – 19 hod. 
Čtvrtek  7 – 14 hod. 
Pátek  7 – 14 hod. 
Zubní ordinace Mudr.Jan čarová  
Pondělí  7,30 – 12 12,30 – 17 hod. 
Úterý  7,30 – 12 12,30 – 15 hod. 
Středa   11 – 17 hod. 
Čtvrtek  7,30 – 12 12,30 – 13 hod. 
Pátek  7,30 – 12 12,30 – 14 hod. 
Dětská ordinace Mudr. N ěmcová  
Pondělí - Středa 7 – 12,30 hod. 
Čtvrtek             12 – 18 hod. (10-12 poradna) 
Pátek  7 – 12,30 hod. 
Obvodní ordinace Mudr. Helia, Mudr.Mikušová  
Pondělí       7.30-11 hod.(11-13 jen objednaní pacienti) 
Úterý       7.30-11 hod.(11-13 jen objednaní pacienti) 
Středa                 12 – 15 hod.(15-18 jen objednaní pacienti) 
Čtvrtek                    7.30-11 hod.(11-13 jen objednaní pacienti) 
Pátek       7.30-10 hod.(10-13 jen objednaní pacienti) 
Obvodní ordinace Mudr. Talaš  
Pondělí         7 – 10 hod. 
Úterý       12 – 16 hod. 
Středa         7 – 10 hod. 
Čtvrtek                 9.30 – 12,30 hod. 
Pátek             7 – 10 hod. 
 
Lékárna Polešovice  
Pondělí - Pátek 7,30 – 16  
 
Obchod u Schotl ů Vážany 
Pondělí - Pátek 6,30 – 13 14,30 – 17 hod. 
Sobota  6,30 – 10 hod.  
 
Pohostinství u Havrana Vážany  
Pondělí - Čtvrtek 17  – 22 hod. 
Pátek   17  – 23 hod. 
Sobota  14  – 24 hod. 
Neděle  14  – 22 hod 
Potraviny u Havrana Vážany  
Pondělí - Neděle 8  – 18 hod. 

 

 

Odjezdy autobus ů 
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VÁŽANSKÉ 

 VÁNOCE 
 

 Program v obci o vánočních svátcích: 
 
19.12.2014   Vánoční turnaj žák ů ve stolním tenise   na Kulturním domě  v  17.00 hod 

 

20.12.2014   Vánoční turnaj veterán ů ve stolním tenise  na Kulturním domě  v  17.00 hod 

Novinka v letošním programu pro starší, ale stále ještě aktivní tenisty. 

 

21.12.2014   And ělská kavárna       na Kulturním domě v 17.00 hod 

Junácké odpoledne s dobrou kávou či čajem   

 

23.12.2014   Zpívání u Váno čního stromu      u Obecního úřadu v 17.00 hod  

 Předvánoční setkání s ochutnávkou vánočního cukroví a slivovice.  

Vystoupí CM Pentla, dětí MŠ, Junáci, mužský sbor a všichni, kdo si chtějí zazpívat. 

 

24.12.2014 Roznášení Betlémského sv ětla     pochůzka po obci od 9.00 hod  

Světlo z Betléma do domů roznášejí skautky a světlušky Skautského oddílu 

 

24.12.2014   Mše svatá      v Kapli sv.Josefa       v 15.00 hod. 

„Půlnoční“ mše v odpoledním čase pro všechny, kdož chtějí prožít opravdové vánoce. 

 

25.12.2014   Vánoční turnaj ve stolním tenise      na Kulturním domě  ve 13.00 hod 

Tradiční turnaj ve stolním tenise pro registrované i neregistrované hráče. 

  

 

Zpravodaj obce Vážany vydala 22. prosince 2014 kulturní komise při OU ve Vážanech v počtu 170 ks. 


